
  

 Protokoll 1 (18) 

Sammanträdesdatum 

2015-11-19 

Lärandenämnden 

 

 

 Utdragsbestyrkande: 

 

 

  
  
 

Plats och tid: Sal A, Guldsmeden, Hudiksvall, klockan 09:00-17:00. Ajournerat för 
lunch klockan 12:10-13:00. 

Förtroendevalda: Beslutande: Ej beslutande: 

 Gerd Olsson, ordf (S) 
Jim Larm (S) 
Kerstin Rask (S), § 129-136 
Lena Hallqvist (S), § 137-140 
Leif Rogell (S) 
Lotta Beiersdorf (S), § 129-139 
Edvard Mika (S), § 140 
Fredrik Dahlström (S) 
Siv Cavallin (V) 
Lars Berglund (V) 
Nanok Stagnell (MP),§ 129-139 
Sofia Högström (V), § 140 
Matts Persson (C) 
Lena Jendel (C) 
Roland Hamlin (C) 
Jonas Holm (M) 
Agneta Palmqvist (M) 
Jari Ropponen (SD) 

Edvard Mika (S), § 129-139 
Lena Hallqvist (S), § 129-136 
Maud Westermark (S), § 129-139 
Sofia Högström (V), § 129-139 
Cecilia Natander (C), § 129-131 
Peter Åkerström (KD), § 129-131 
Anna Viola Nyborg (SD) 

 

Övriga deltagare: Sekr C Nylander, förvaltningschef I Rauhala, t f verksamhetschef A 
Nybom § 129,131, verksamhetschef A Gabrielsson § 129,131-133, 
verksamhetschef L Lehtipalo § 129,140, ekonom J Svensk § 130-131, 
bitr rektor B Nordberg § 131, kvalitetssamordnare M Lindvall-
Eriksson § 132, 140, förvaltningssekreterare B Olsson Iggbom, 
kommunikatör E Karlsson, § 134, kostchef K Niemi § 135, 
enhetschef M Nord-Öberg, administratör A-L Fredin § 137, 
rektorerna M Collin, H Adestedt, t f rektor L Ågren, bitr rektorerna 
K Ceder Bång, K Nylander § 140. 

 

Utses att justera: Roland Hamlin 
Justeringens plats 

och tid: Lärkontoret måndag 30 november 2015, klockan 16:00. 

Underskrifter:  Paragrafer: 129-140 

Sekreterare: Carina Nylander 

Ordförande: Gerd Olsson 

Justerande: Roland Hamlin   
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Bevis/anslag 

Protokollet är justerat. Justeringen tillkännagiven genom anslag. 

Anslagstid, från och med till och med 

2015-12-01 2015-12-23 

Förvaringsplats för protokollet 

Lärkontoret 

Underskrift 

Carina Nylander 
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§ 129 Redovisning kränkande behandling av barn och 

elever 

Dnr 2015-090-610 

Sammanfattning 

Annika Gabrielsson, verksamhetschef för förskolan, Anette Nybom, t f 

verksamhetschef för grundskolan och grundsärskolan samt Lisbeth Lehtipalo, 

verksamhetschef för Bromangymnasiet och vuxenutbildningen redovisar kränkningar 

inom respektive verksamhetsområde samt de åtgärder som har vidtagits.  

Ledamot Roland Hamlin (C) har lämnat en fråga till förvaltningen om säkerhet och 

krisplaner på våra skolor med anledning av attacken mot en grundskola i Trollhättan. 

Verksamhetscheferna redovisar hur man har arbetar och vad man kommer att arbeta 

vidare med inom förskolor och skolor. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 130 Ekonomisk rapport 

Dnr 2015-003-042 

Sammanfattning 

Förvaltningsekonom Jennie Svensk redovisar förvaltningens förbrukade budget för 

perioden januari till oktober 2015.  

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 131 Budget 2016, detaljbudget på verksamhetsnivå 

Dnr 2015-523-042 

Lärandenämnden beslutar 

att uppdra till förvaltningschefen att göra en omförhandling med X-trafik av avtalet 

om de fria busskorten  

att nämnden har ett extra sammanträde 7 december 2015 för att besluta om budget 

2016, detaljbudget på verksamhetsnivå. 

Sammanfattning 

Vid sammanträde 15 juni 2015, § 96, beslutade kommunfullmäktige att fastställa 

nämndernas ramar för åren 2016-2019. Förslaget till ekonomiska ramar för 

budgetperioden bygger som tidigare år på SKL:s bedömning om utveckling. För att 

verksamheterna ska få kompensation för avtalade löneökningar och täcka den 

kostnadsutveckling som den allmänna inflationen skapar räknas det ekonomiska 

utrymmet för nämndernas verksamheter upp med index. Det innebär en uppräkning 

av löner med 3,2% och en uppräkning av övriga kostnader med 1,5%. De ekonomiska 

ramarna påverkas också av minskningar respektive ökningar när det gäller barn- och 

elevantal. Lärandenämnden har även fått ett effektiviseringskrav på knappt tio miljoner 

kronor. 

Vid sammanträde 26 oktober 2015 lämnade arbetsutskottet följande förslag till beslut 

till lärandenämnden:  

• Senarelägga satsningen på familjecentral och öppen förskola 

• Inte tillsätta vakanta stödresurser inom förskolan 

• Minska antalet tjänster inom förskolan motsvarande 1 miljon kronor 

• Minska antalet tjänster inom grundskolan motsvarande 4,8 miljoner kronor 

• Minska antalet tjänster inom grundsärskolan motsvarande 300 000 kronor 

• Tillsätta en extern utredning för att se över grundskolans skolstruktur för ökad 
kvalitet, högre resultat, höjd lärarbehörighet samt minskat sjuktal. Syftet med 
utredningen är att ta reda på hur man kan få lägre lokalkostnader än tidigare utan 
att minska personaltätheten 

• Ge förvaltningen i uppdrag att utreda interkommunal ersättning för grundskola 
och gymnasiet 
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• Vuxenutbildningen får ett effektiviseringskrav på 300 000 kronor 

• Föreslå kommunfullmäktige besluta att de fria busskorten till elever i årskurs 7-9 

samt gymnasiet tas bort. 

Vid dagens sammanträde informerar ordförande Gerd Olsson (S) att hon vid den extra 

nämnden 7 december kommer att lägga följande tilläggsförslag: Uppdra till 

förvaltningen att 

• se över upptagningsområdena i syfte att minska skolskjutskostnaderna 

• utreda om program och inriktningar på gymnasiet kan ha en nedre gräns på 
antalet elever för att kunna starta. I så fall beslut efter första sökomgång.  

• utöka samarbetet mellan skolorna i mening att höja kvaliteten 

• se till att effektiviseringarna inte inverkar på Lågstadiesatsningen. 

Roland Hamlin (C) informerar om att han vid det extra sammanträdet 7 december 

kommer att lägga följande tilläggsförslag: Om utredningen kommer att lägga förslag 

om stängning av skolenheter, skall utredningen innehålla en grundlig 

konsekvensanalys. Inte bara av skolans kvalitet och ekonomi utan också av effekterna 

på det kringliggande närsamhället. 

Fria busskort 

Kommunstyrelsen beslutade den 20 juni 2011 att införa avgiftsfria resor med 

kollektivtrafik för ungdomar i åldersgruppen 16-19 år. Vid sammanträde 6 september 

2012 beslutade kommunstyrelsen att erbjuda alla elever från årskurs 7 till dess de slutar 

gymnasiet (dock längst till och med vårterminen de fyller 20 år) och är skrivna i 

Hudiksvalls kommun, avgiftsfria resor med kollektivtrafik.  

Enligt X-trafiks nya zon- och prisstrategi infördes 1 juni 2015 en prishöjning på de fria 

busskorten som 2016 belastar lärandenämndens budget med 600 000 kronor. I 

samband med att arbetsutskottet diskuterade budget för 2016 lade arbetsutskottet ett 

förslag att de fria busskorten till elever i årskurs 7-9 samt gymnasiet tas bort. Efter att 

ordförande har diskuterat förslaget med berörda tjänstemän och politiker är förslaget 

att de fria busskorten blir kvar men att förvaltningen får i uppdrag att genomföra en 

omförhandling av avtalet med X-trafik. 
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Beslutsgång 

Ordförande Gerd Olsson (S) föreslår att beslut om budget 2016 behandlas vid ett 

extra sammanträde 7 december 2015. Beslutet bör inte tas idag då budgetsiffrorna 

behöver korrigeras och kvalitetssäkras.  

Ordförande föreslår att nämnden ger ett uppdrag till förvaltningschefen att 

omförhandla avtalet med X-trafik om de fria busskorten. 

____ 
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§ 132 Resultat förskola 

Sammanfattning 

Annika Gabrielsson, verksamhetschef för förskolan, redovisar resultaten från 

föräldraenkäten. Resultaten har förbättrats ytterligare från ifjol. De frågor som 

föräldrarna har besvarat är: 

• Förskolan har ett gott rykte. 

• Jag är nöjd med mitt barns förskola 

• Jag kan rekommendera mina vänner att placera sina barn i vår förskola. 

Barnenkäten som handlar om barnens trygghet och trivsel visar på samma goda 

resultat som 2014. Annika Gabrielsson informerar också om: 

• Hur man utvecklar ett fungerande kvalitetsarbete genom ett operativt arbetssätt 
på alla nivåer 

• Framgångsfaktorer i arbetet 

• Arbetsverktyg för dokumentation och reflektion 

• Ett utforskande arbetssätt 

• Strategiskt och systematiskt kvalitetsarbete i förskolan 

• För ett gott resultat – hålla i och hålla ut över tid på alla nivåer 

• Kvalitetsverktyget bidrag till framgång – att bli bäst på att bli bättre 

• Hittills har 19 av 28 förskolor blivit kvalitetscertifierade. 

• Handlingsplan för ökad frisknärvaro i förskolan 

• Förskolan i Hudiksvalls kommun är ett gott exempel för andra kommuner. 

• Entreprenöriellt lärande 

• Inkludering och barns delaktighet  

• Tio förskolor har blivit miljöcertifierade och fler är på gång. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 133 Nya avgiftsnivåer för maxtaxa 

Dnr 2015-549-706 

Lärandenämnden beslutar 

att fastställa de nya avgiftsnivåerna för maxtaxa i förskola och fritidshem från och med 

1 januari 2016, samt 

att kommande förändringar som beror på indexering av inkomsttaket för maxtaxan 

fortsättningsvis delegeras till verksamhetschefen för förskolan för beslut. 

Sammanfattning 

Skolverket har fastställt slutligt statsbidrag för maxtaxa kommande bidragsår senast 

den sista december varje år (förordning (2001:160). Statsbidraget har betalats ut under 

förutsättning att kommunen följer villkoren i förordningen. Förordningen har ändrats 

och ändringen innebär att inkomsttaket indexeras. Inkomsttaket (hushållets 

bruttoinkomst per månad) är idag 42 000 kronor och blir 1 november 2015 42 890 

kronor. 

Vid sammanträde 28 september 2015, § 136, beslutade kommunfullmäktige att 

fastställa de nya avgiftsnivåerna för maxtaxa i förskola och fritidshem från och med 1 

november 2015. Kommunfullmäktige beslutade även att kommande förändringar som 

beror på indexering av inkomsttaket för maxtaxan fortsättningsvis delegeras till 

lärandenämnden för beslut. 

Avgiften för förskola, fritidshem och pedagogisk omsorg räknas utifrån hushållets 

avgiftsgrundande inkomst. Den 1 januari 2016 kommer avgiftsnivåerna att höjas. 

Höjningen beror på att inkomsttaket indexerats och kommer att ligga på 43 760 

kronor per månad. 

Beslut om de årliga förändringarna som beror på indexering av inkomsttaket för 

maxtaxan bör delegeras till verksamhetschefen för förskola. 

____ 
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§ 134 Lärandeförvaltningens kommunikationsstrategi 

Dnr 2015-781-210 

Lärandenämnden beslutar 

att anta lärandeförvaltningens kommunikationsstrategi. 

Sammanfattning 

Lärandeförvaltningen har ett av Hudiksvalls kommuns viktigaste uppdrag, att skapa 

förutsättningar för livslångt lärande och utveckling bland barn, unga och vuxna i 

kommunen. Lärandeförvaltningen består av cirka 1 300 medarbetare som i sin tur har 

kontakt med barn, elever och vårdnadshavare dagligen. För att skapa förutsättningar 

för lärande och utveckling är det av största vikt att kommunikationen fungerar bra. 

Det gäller både inom förvaltningen men också med omvärlden.  

Vid dagens sammanträde informerar kommunikatör Emma Karlsson och 

förvaltningssekreterare Birgitta Olsson Iggbom om förslaget. Syftet med 

kommunikationsstrategin är att kunskapen om förvaltningens verksamhet ökar och att 

förvaltningens mål och verksamhetsidé blir kända. Genom arbetet med 

kommunikation skapas ökade förutsättningar för delaktighet och för förvaltningens 

medarbetare att utföra sina arbetsuppgifter. Det sker bland annat genom olika 

plattformar för kunskapsutbyten och dialog. 

Kommunikationsstrategin ger vägledning om hur vi blir en tydlig och enhetlig 

avsändare. Det ska tydligt framgå och uppfattas att vi är en organisation. Det gäller 

såväl genom den grafiska profilen som i marknadsföring och andra sammanhang där vi 

för fram vårt budskap. God kommunikation leder till delaktiga och motiverade 

medarbetare som känner engagemang för sitt arbete. 

____ 
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§ 135 Skolmåltider 

Sammanfattning 

Årligen görs en uppföljning i form av redovisning från kostenheten till 

lärandenämnden. Kostpolicyn ligger som grund för att maten som serveras är 

näringsriktig och säkerhetsställd. Kostpolicyn är uppdelad utifrån måltidens innehåll 

och måltidsordning, säker mat, måltidsmiljön och inflytande. 

Vid dagens sammanträde informerar kostchef Katarina Niemi om skolmåltiderna. 

Katarina Niemi föreslår inga ändringar i kostpolicyn. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 136 Tillkommande ärende: Lokal arbetsgrupp utifrån SKL:s 

handlingsplan för att stärka skyddet för barn och 

unga 

Dnr 2015-824-701 

Lärandenämnden beslutar 

att Gerd Olsson (S) och Jonas Holm (M) ska ingå i en arbetsgrupp för det lokala 

arbetet utifrån SKL:s handlingsplan för att stärka skyddet för barn och unga, samt 

att en återrapportering sker till lärandenämnden varje kvartal. 

Sammanfattning 

Sveriges kommuner och landsting, SKL, har arbetat fram en handlingsplan för den 

sociala barn- och ungdomsvåren i bred förankring hos förtroendevalda, 

socialchefsnätverk, individ- och familjeomsorgschefer, handläggare, regionala 

utvecklingsledare, fackförbund och andra berörda. Handlingsplanen antogs av en enig 

styrelse i juni 2015.  

Handlingsplanen syftar till att skapa bättre förutsättningar för den sociala barn- och 

ungdomsvården att klara sitt uppdrag. Handlingsplanen består av en grundlig 

behovsinventering och förbättringsförslag i 44 punkter. Förslagen rör tre områden: 

Den sociala barn- och ungdomsvårdens uppdrag, organisation och utbildning samt 

forskning och utveckling. Planen rör nationell, regional och lokal nivå. 

För att bedriva det lokala förändringsarbetet utifrån SKL:s handlingsplan bör en 

arbetsgrupp utses. Den bör bestå av politiker från både social- och omsorgsnämnden 

och lärandenämnden samt av tjänstemän från båda förvaltningarna. Social- och 

omsorgsnämnden har beslutat att utse Henrik Persson (S) och Caroline Schmidt (C) 

att ingå i arbetsgruppen.  

Beslutsgång 

Jim Larm (S) föreslår att Gerd Olsson (S) ska ingå i arbetsgruppen. Agneta Palmqvist 

(M) föreslår att Jonas Holm (M) ska ingå i arbetsgruppen. 

____ 
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§ 137 Synpunkter och klagomål 

Dnr 2015-075-108 

Sammanfattning 

Synpunkter och klagomål från våra kunder eller brukare kan bidra till utveckling och 

förbättringar. Att hantera synpunkter och klagomål är en del i den interna kontrollen 

som innebär att en kommun ska ha kontroll över att lagar och förordningar följs och 

att fattade beslut verkställs och följs upp. Detta regleras i Kommunallagen. I Skollagen 

4 kap §§ 7-8, regleras huvudmannens skyldighet vad gäller rutiner för klagomål.  

Lärandeförvaltningen har på ett systematiskt sätt arbetat med registrering och 

återkoppling av synpunkter och klagomål sedan 2012. En sammanställning av alla 

förvaltningens synpunkter och klagomål redovisas på förvaltningsnivå och för 

lärandenämnden två gånger per år samt en samlad rapport från alla nämnder till 

kommunstyrelsen en gång per år. Den samlade kunskapen ger nämnd, 

förvaltningsledning och enheter viktig information om områden där åtgärder kan 

behöva vidtas. 

Tidigare var synpunkterna och klagomålen uppdelade i tio kategorier. Hudiksvalls 

kommun har nu infört en gemensam synpunktshantering och kategorierna har 

reviderats. Lärandeförvaltningen har lagt till tre kategorier. Synpunkterna och 

klagomålen är nu uppdelade i 14 kategorier, varav de 11 första är 

kommungemensamma: 

1 Trygghet och säkerhet 
2 Ansökan/handläggning 
3 Bemötande 
4 Information/kommunikation 
5 Kompetens 
6 Kost/måltider 
7 Lokaler/utemiljö  
8 Taxor och avgifter  
9 Tillgänglighet 
10 Verksamhetens innehåll  
11 Övrigt 
12 Bemanning 
13 Stöd/resurs 
14 Trakasserier/kränkande behandling 
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Vid dagens sammanträde lämnar enhetschef Marina Nord-Öberg och administratör 

Anna-Lena Fredin en redovisning. Förvaltningen har fått in totalt 37 synpunkter för 

perioden 1 mars till 30 september 2015 och det är nästan dubbelt jämfört med förra 

perioden. Ökningen kan till viss del förklaras med att åtta synpunkter/klagomål har 

lämnats på två enskilda händelser. Händelserna är synpunkter på examensdagen och 

att en utbildning flyttades från Cul-huset till Bromangymnasiet.  

Under den aktuella perioden har fyra anonyma synpunkter inkommit.  

Den som lämnar en synpunkt eller ett klagomål får svar från registratorn inom en till 

två dagar om att förvaltningen har mottagit synpunkten och vem som kommer att 

lämna ett svar. Handläggaren lämnar som regel svaret inom en till tio dagar. Vad 

synpunkten/klagomålet handlar om påverkar svarstiden.   

Ordförande tackar för informationen. 

____ 
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§ 138 Meddelanden 

Meddelas lärandenämnden och läggs till handlingarna. 

 Dnr 

15 Från kommunfullmäktige: 2015-002-100 

Protokollsutdrag 2015-10-26 § 174, 

Anhållan från Martin Viklund (FP), om entledigande 

från uppdrag som ersättare i lärandenämnden, samt  

val av ersättare. 

16 Från kommunstyrelsen:  2015-523-042 

Protokollsutdrag 2015-11-05 § 190. 

Förlusttäckning för omvårdnadsutbildning.  

____ 
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§ 139 Delegeringsbeslut 

Dnr 2015-046-002 

Sammanfattning 

Lärandenämnden har beslutat att delegera rätten att besluta i ärenden till 

förvaltningschefen samt ordförande, enligt fastställd delegeringsordning. 

Förvaltningschefen har vidaredelegerat beslutanderätten i vissa ärenden till 

verksamhetschefer och enhetschefer som i sin tur har vidaredelegerat rätten att besluta 

i vissa ärenden. Dessa beslut rapporteras enligt särskild delegeringsblankett till 

lärandenämnden. Redovisningen innebär inte att nämnden får ompröva eller fastställa 

besluten. Däremot kan nämnden återkalla beslutanderätt. 

• Åtgärder mot kränkande behandling inom grundskola, 371-380 

• Avslag på ansökan om skolskjuts särskilda skäl, 381-382 

• Avslag på ansökan om skolskjuts växelvis boende, 383-384 

• Avslag på ansökan om skolskjuts till annan skola, 385 

• Statsbidrag inom Cul:s verksamhetsområde, 386-387. 

Lärandenämnden godkänner redovisningen av fattade delegeringsbeslut 371-387. 

Dessutom finns möjlighet för nämnden att ta del av protokoll från förvaltningens 

samverkansgrupper, självförvaltningsråd och lokala styrelser. Nämnden har möjlighet 

att vid behov få information om återrapporterade beslut 
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§ 140 Temanämnd: Bromangymnasiet 

Sammanfattning 

Verksamhetschef Lisbeth Lehtipalo redovisar avgångselevernas betyg från vårterminen 

2015. Andelen elever med grundläggande behörighet till högskolan från yrkesprogram 

har ökat jämfört med i fjol. Andelen elever med fullständigt betyg har minskat jämfört 

med i fjol. Analysen visar bland annat att elevsamordnare och specialmentor gör att 

elever som behöver stöd fångas upp i ett tidigt stadium. Det finns även en utvecklad 

och förtydligad resursinventering av enskild elev.  

Rektorerna Maritta Collin och Henrik Adestedt, t f rektor Louise Ågren samt 

biträdande rektorerna Katarina Ceder Bång och Karolin Nylander informerar bland 

annat om: 

• Elevperspektivet utifrån resultat, arbetsmiljö och elevinflytande 

• Ledningsperspektivet, framgångsfaktorer och utmaningar 

• Hur de arbetar med målen 

• Bromangymnasiets värdegrund 

• Internationalisering 

• Skolenhet 1, 2 och 3. 

Ordförande tackar för informationen. 

____ 

 


